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Herdenking

Aan�de�orde�is�de�herdenking�naar�aanleiding�van�het
overlijden�van�het�oud-Kamerlid�dr.�B.�van�der�Lek.

De�voorzitter:
Op�29 november�jongstleden�overleed�op�82-jarige�leeftijd
dr.�Bram�van�der�Lek,�oud-senator�voor�de�Pacifistisch-So-
cialistische�Partij.�Hij�was�lid�van�de�Eerste�Kamer�van
13 september�1983�tot�24 juli�1984.

Bram�van�der�Lek�werd�geboren�op�20 mei�1931�in
Delft.�Zijn�vader�was�hoofd�afdeling�bedrijfscontrole�van
de�Nederlandse�Gist-�en�Spiritusfabrieken.�In�Delft�ging
hij�naar�de�lagere�school�en�later�naar�het�Grotius�Lyce-
um.�Toen�het�gezin�naar�Den�Haag�verhuisde,�vervolgde
hij�zijn�opleiding�aan�het�Gymnasium�Haganum.�In�zijn
jeugd�was�hij�lid�van�de�Nederlandse�Jeugdbond�voor�Na-
tuurstudie,�waarmee�hij�in�het�weekend�de�natuur�in�ging
om�planten�en�dieren�te�bestuderen.�Daarnaast�beoefen-
de�hij�muziek:�piano�en�cello.�De�militaire�dienstplicht�ver-
vulde�hij�bij�de�geneeskundige�troepen.�Zijn�liefde�voor�de
natuur�leidde�ertoe�dat�hij�in�1952�biologie�ging�studeren
aan�de�Universiteit�Utrecht.

Na�zijn�studie�was�de�heer�Van�der�Lek�aanvankelijk
werkzaam�als�wetenschappelijk�medewerker�bij�de�Ne-
derlandse�Stichting�voor�Zuiver�Wetenschappelijk�Onder-
zoek�en�later�als�leraar�biologie�op�de�kinderwerkplaats
van�Kees�Boeke�in�Bilthoven.�In�maart�1967�promoveer-
de�hij�in�wiskunde�en�natuurwetenschappen�op�een�proef-
schrift�getiteld�"De�invloed�van�licht�op�de�metanophoren
in�de�huid�van�de�larven�van�de�klauwpad".

De�politieke�interesse�van�de�heer�Van�der�Lek�was
al�vroeg�gewekt.�In�zijn�studententijd�was�hij�lid�van�de
Werkgroep�Antimilitaristische�Studenten,�die�actie�voerde
tegen�de�politionele�acties�in�Indonesië�en�dienstweige-
raars�hielp.�In�1961�trad�hij�toe�tot�het�partijbestuur�van�de
PSP. Twee�jaar�later�werd�hij�hoofdredacteur�van�het�par-
tijblad�Radicaal.

In�1967�werd�Bram�van�der�Lek�geïnstalleerd�als�lid�van
de�Tweede�Kamer�der�Staten-Generaal.�In�de�jaren�die
mede�gekenmerkt�werden�door�sterke�culturele�veran-
dering,�studentenprotest,�revolte�tegen�gevestigd�gezag
en�de�provobeweging,�werd�zijn�partij�door�veel�jonge
mensen�als�een�ontwapenend�alternatief�gezien.�In�1971
verliet�hij�de�Kamer�en�werd�hij�directeur�van�het�weten-
schappelijk�bureau�van�de�PSP. Anderhalf�jaar�later�keerde
hij�terug�als�Kamerlid�en�politiek�leider�van�zijn�partij.�In
1972�en�1977�was�hij�lijsttrekker�van�de�PSP�bij�de�Tweede
Kamerverkiezingen.

De�heer�Van�der�Lek�was�overtuigd�pacifist�en�werkte
binnen�diverse�organisaties�om�de�betreffende�denkbeel-
den�te�verspreiden.�Hij�geloofde�in�de�Europese�Gemeen-
schap,�al�was�hij�wel�kritisch�op�het�–�ik�citeer�–�"ongebrei-
delde�kapitalisme�en�nadruk�op�economische�groei"�die
volgens�hem�in�conflict�stonden�met�alle�mooie�woorden
over�duurzaamheid.�In�een�vroeg�stadium�zag�hij�in�de�ge-
dachte�van�een�Europese�eenheidsmunt�een�potentiële�in-
breuk�op�de�nationale�budgetteringsvrijheid.�In�1972�pu-
bliceerde�hij�zijn�standpunten�over�duurzaamheid�in�"het
Milieuboekje",�een�veelgelezen�publicatie�over�het�mili-
euvraagstuk.�Hij�stond�voor�zijn�ideeën�–�liet�zich�er�zelfs
voor�arresteren�–�maar�vervulde�tegelijkertijd�met�name
binnen�zijn�partij�ook�een�relativerende�rol.

Op�13 september�1983�werd�de�heer�Van�der�Lek�be-
ëdigd�als�lid�van�de�Eerste�Kamer�der�Staten-Generaal.
Hier�werd�hij�voorzitter�van�de�PSP-fractie.�In�zijn�maiden-
speech�sprak�hij�zich�sterk�uit�tegen�het�plaatsen�van�kern-
wapens.�Hij�riep�de�Nederlandse�regering�op�om�niet�mee
te�gaan�in�het�systeem�van�dreiging�en�tegendreiging,
maar�juist�actief�in�te�zetten�op�een�kernwapenvrije�zone.

Zijn�lidmaatschap�van�dit�huis�was�slechts�van�korte
duur.�In�juli�1984�verliet�de�heer�Van�der�Lek�de�Kamer�om
lid�te�worden�van�het�Europees�Parlement,�waar�hij�voor-
zitter�werd�van�de�Regenboogfractie.�Zo�is�hij�uiteindelijk
volksvertegenwoordiger�geweest�in�de�drie�parlementaire
huizen.

In�1993�werd�Bram�van�der�Lek�voorzitter�van�de�Ver-
eniging�Milieudefensie.�Nadat�zijn�partij�in�1990�was�op-
gegaan�in�de�fusiepartij�GroenLinks�werd�hij�ook�wel�het
winterharde�geweten�van�GroenLinks�genoemd.�Hoewel
hij�de�actieve�politiek�verlaten�had,�publiceerde�hij�nog
geregeld�in�kranten�en�tijdschriften�zijn�politieke�gedach-
tegoed.�Ook�bleef�hij�zich�inzetten�voor�geweldloosheid,
duurzaamheid�en�de�bescherming�van�de�natuur.

Moge�de�herinnering�aan�een�markant�man�en�onze
waardering�voor�zijn�maatschappelijke�inzet�en�rol�in�de
parlementaire�geschiedenis�van�ons�land�zijn�familie�en
vrienden�tot�steun�zijn.�Ik�verzoek�eenieder�om�een�mo-
ment�stilte�in�acht�te�nemen.

(De�aanwezigen�nemen�enkele�ogenblikken�stilte�in�acht.)

De�vergadering�wordt�van�13.44�uur�tot�13.52�uur�ge-
schorst.

De�voorzitter:
Op�dit�moment�is�nog�geen�bewindspersoon�aanwezig.
Staatssecretaris�Dekker�heeft�laten�weten�dat�hij�om�14.00
uur�hier�zou�kunnen�zijn.�Wij�hebben�ons�vergaderschema
wat�naar�voren�gehaald,�in�de�hoop�dat�wij�op�deze�ma-
nier�tijd�winnen,�zodat�we�vannacht�niet�door�hoeven�te
gaan�tot�in�de�heel�kleine�uurtjes.�Ik�hoop�dat�u�daar�be-
grip�voor�hebt,�dat�u�daarmee�kunt�instemmen�en�dat�u�er
zelfs�blij�mee�bent�dat�wij�op�deze�manier�opereren�van-
daag.

Ik�heb�besloten�om�nu�wel�stemmingen�te�gaan�doen,
maar�niet�over�zaken�waarbij�een�kabinetslid�onmisbaar
is,�zoals�een�verzoek�met�betrekking�tot�de�meststoffen.
De�stemming�over�die�zaken�stellen�wij�uit�totdat�er�een
bewindspersoon�aanwezig�is.�Wij�doen�nu�de�stemmin-
gen�waarvan�wij�aannemen�dat�ze�ook�zonder�aanwezig-
heid�van�bewindspersonen�mogelijk�zijn.

Ik�deel�de�Kamer�voorts�mee�dat�gisteren�het�jaarbe-
richt�van�de�Eerste�Kamer�over�het�parlementaire�jaar
2012–2013�is�verschenen.�Voor�de�eerste�keer�is�er�ook
een�jaarbericht-app.�Die�app�kunt�u�installeren�op�uw
iPad.�Het�bijzondere�daarvan�is�dat�er�bewegende�beel-
den�bij�zitten.�U�ziet�dan�bijvoorbeeld�een�opname�van�het
Binnenhof�vanaf�de�overzijde�van�de�Hofvijfer.�Dan�ziet�u
dat�de�fontein�daadwerkelijk�spuit�en�dat�de�vlaggen�op
de�Mauritstoren�daadwerkelijk�wapperen.�Het�is�heel�bij-
zonder.�De�app�geeft�toegang�tot�bewegende�beelden�en
biedt�bovendien�tal�van�doorklikmogelijkheden.�U�kunt�via
klikken�allerlei�informatie�waar�u�in�geïnteresseerd�bent,
boven�water�krijgen.�Ik�adviseer�u�dan�ook�om�de�app�op
uw�iPad�te�installeren.�Als�u�dat�moeilijk�vindt�–�dat�dacht
ik�zelf�ook�–�dan�kunt�u�assistentie�vragen�aan�de�Griffie.
Als�u�de�app�eenmaal�op�de�iPad�hebt�staan,�is�dat�ontzet-
tend�leuk.



Eerste�Kamer Herdenking  
17 december 2013
EK�14 14-3-29

De�ingekomen�stukken�staan�op�een�lijst�die�in�de�zaal
ter�inzage�ligt.�Op�die�lijst�heb�ik�voorstellen�gedaan�over
de�wijze�van�behandeling.�Als�aan�het�einde�van�de�verga-
dering�daartegen�geen�bezwaren�zijn�ingekomen,�neem�ik
aan,�dat�de�Kamer�zich�met�de�voorstellen�heeft�verenigd.


